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Betreft: Impact Verlaging mestproductieplafonds en Introductie afroming productierechten op mijn 
bedrijf 
 
Geachte heer/mevrouw, 
 
Op 31 mei jl. is de wijziging van de Meststoffenwet in verband met de maximale mestproductie ter 
internetconsultatie gegaan. Deze wijziging heeft een grote impact op mijn bedrijfsvoering. Ik vind het 
bijzonder spijtig dat er een onterechte relatie wordt gelegd tussen de productieplafonds en het 
toepassen van de derogatie en daaraan vervolgens ook afroming van productierechten bij overdracht 
wordt gekoppeld. Bovendien heeft de pluimveesector geen mestprobleem. 
Graag geef ik u middels deze brief, naast de inhoudelijke reactie die LTO op de internetconsultatie 
gaat geven, een concreet beeld van de impact die deze voorgestelde wijziging heeft op mijn bedrijf. 
 
Wij hebben een legkippenbedrijf waar wij scharreleieren produceren voor de regio. Om voldoende 
cashflow te houden produceren we met 2 leeftijdsgroepen. Komen deze groepen beide binnen 1 jaar 
aan leegstand toe dan hebben we onder normale omstandigheden voldoende rechten in bezit. 
Echter door de trend van het langer aan kunnen houden van de dieren en de verlaging in uitval die 
wordt bereikt zijn er ook jaren bij waarin we geen leegstand kennen. Op dat moment moeten we 
7000 rechten bij leasen. Met de huidige markt is dit te doen en gemiddeld betaalbaar. Bij het 
afromen van 30% is het de vraag of er zo dadelijk nog rechten te verkrijgen zijn om het plaatje rond 
te krijgen. 
We zitten momenteel in een bedrijfsoverdracht waarbij erg veel eigen vermogen verwacht wordt 
vanuit de financierende partijen. Extra geld vrij maken om het rechten aantal aan te vullen tot onze 
maximale capaciteit op het bedrijf is er daardoor niet. Daarnaast is het maar de vraag hoe de 
financier aan kijkt tegen deze wetswijziging. Het zorgt voor extra onzekerheid op het erf waardoor 
banken ook hun voorwaarden gaan aanpassen om zich in te dekken. Daarnaast zien we nu in de 
markt al een opdrijvend effect van de rechten prijs van 30%, waardoor het overname bedrag direct 
mee stijgt met alle uitdagingen van dien. 
Een bijkomend probleem is dat ik als zij-instromer geen familiaire relatie heb met de huidige 
eigenaar. Hierdoor wordt overdracht van het bedrijf en daarmee ook de rechten vrijwel onmogelijk 
als hier 30% afroming op wordt toegepast. Geen enkele financier zal dit ondersteunen.  
 



Ook zie ik dat er een vraag is naar onze categorie mest, omdat de afzet van compost naar 
graangebieden in Frankrijk en Duitsland erg goed is. Hier komt vervolgens ons graan wat we aan de 
dieren voeren weer vandaan. 
 
We werken op ons bedrijf al met luchtwassers en willen op termijn alle stallen hier op aan sluiten, 
omdat wij ook onze ogen niet sluiten voor de huidige problematiek. We houden witte legkippen die 
minder eten en het voer ook efficiënter om zetten in eieren en daardoor een lagere mestproductie 
hebben. 
 
Samengevat: wij hebben zelfs vaag naar onze mest, we werken op onze manier stap voor stap om 
het beter te doen en onze nutriënten uitstoot te verlagen en deze regeling zorgt alleen maar voor 
verzwaring van de lasten en veroorzaakt onzekerheid in de continuïteit van ons bedrijf en maakt 
overdracht van het bedrijf zoals we deze ingestoken hebben vrijwel onmogelijk als zij instromer. 
 
Hopende u hiermee van voldoende informatie te hebben voorzien. 
 
Met vriendelijke groet, 
 
Gijs Willems 
Scheepens Willems VOF


